
Protokół nr 4/2011 
z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, Inicjatyw Gospodarczych, 

Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
z dnia 28 czerwca 2011 roku 

w godzinach 1300– 1500. 
 

 Posiedzenie Komisji otworzył przewodniczący Komisji p. Andrzej Łyskawa 
stwierdzając, że na 4 członków Komisji w posiedzeniu uczestniczy 3, co stanowi quorum, 
przy którym Komisja może obradować. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Członkowie jednogłośnie przyjęli niżej wymieniony porządek obrad:  
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminy i Miasta Pyzdry za 2010r.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Pyzdr. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2011 – 2025.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy i miasta na 2011r   
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy i Miasta 
Pyzdry.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania Miastu – Osiedle Pyzdry 
prawa do korzystania z wyodrębnionych środków z budżetu gminy na zasadach  
i trybie określonym w ustawie o funduszu sołeckim.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 
Pyzdry.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony z drzewa 
uznanego za pomnik przyrody  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Pyzdry”.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Pyzdry”.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nabycia prawa własności nieruchomości 
położonych w Pietrzykowie i Pietrzykowie – Kolonii.  

12. Sprawy bieżące.  
 
Ad. 1.  
Antonina Balicka, skarbnik odczytała uchwałę Nr SO-0954/59/7/2011/Ko Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 2 maja 2011r. w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Pyzdr sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy i Miasta Pyzdry za 2010r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
Radni nie zgłosili pytań.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Gminy i Miasta Pyzdry za 2010r („za” – 3, nieobecny - 1). 
 



Ad. 2.  
Alina Banaszak, pracownik Urzędu odczytała protokół nr 3/2011 Komisji Rewizyjnej z 
dnia 24.05.2011r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Pyzdr za 2010r. Protokół 
Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu 
Radni nie zgłosili pytań.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Pyzdr („za” –2, „wstrzymał się” - 1, nieobecny -1).  
 
Ad. 3.  
Antonina Balicka, skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2011 – 2025.  
Realizacja budżetu 2011 r. ulegnie zmianie, ponieważ zmniejsza się wydatki na inwestycje – 
nie będzie budowana promenada oraz zmniejsza się wydatki na budowę kanalizacji burzowej 
w wyniku przetargu.  
Powyższe zmiany w budżecie powodują konieczność zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2011 – 2025 („za” – 3, nieobecny - 1).  
 
Ad. 4.  
Antonina Balicka, skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie.  
Andrzej Łyskawa, radny zapytał, co z budową promenady? 
Przemysław Dębski, sekretarz odpowiedział, że promenada w Pyzdrach nie będzie 
budowana.  
Z uwagi na występowanie wysokiego stanu wody w rzece uzasadnione jest zlokalizowanie 
promenady wyżej na skarpie. Ale na zmianę lokalizacji gmina nie otrzymała zgody  z Urzędu 
Marszałkowskiego, który  przyznaje dofinansowanie unijne.  
Promenada przebiegająca wyżej to inne działki geodezyjne, nowa dokumentacja, nowe 
pozwolenie na budowę.  
Natomiast są prowadzone działania, aby pozyskać środki na budowę kolejnego odcinka drogi 
przy ul. Nadrzecznej w kierunku przystani wodniackiej, docelowo do drogi powiatowej.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie („za”–3, 
nieobecny - 1).  
 
Ad. 5.  
Robert Balicki, kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej,. Mieszkaniowej i Usług 
Wodno – Kanalizacyjnych przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za  
zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy i Miasta Pyzdry. 
Od 2 sierpnia proponuje się cenę za 1 m3 dostarczonej wody w wysokości 2,20 zł  
i odprowadzonych ścieków 2,52 zł. Zwyżka cen podyktowana jest wzrostem produkcji, 
szczególnie wzrostem ceny energii, opłaty środowiskowej.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy i Miasta 
Pyzdry („za” – 3, nieobecny -1).  
 
 
 



Ad. 6.  
Antonina Balicka, skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyznania Miastu – 
Osiedle Pyzdry prawa do korzystania z wyodrębnionych środków z budżetu gminy na 
zasadach i trybie określonym w ustawie o funduszu sołeckim.  
Na podstawie ustawy o samorządzie gminnym rada gminy może przyznać gospodarstwom 
pomocniczym (sołectwo) środki z budżetu gminy.  
Gmina podejmując decyzje o utworzeniu funduszu sołeckiego może ubiegać się o zwrot 
dofinansowania z budżetu państwa. Natomiast w przypadku dotacji dla Zarządu Miasta – 
Osiedla w/w zwrotu nie będzie.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania Miastu – Osiedle 
Pyzdry prawa do korzystania z wyodrębnionych środków z budżetu gminy na zasadach 
i trybie określonym w ustawie o funduszu sołeckim („za” – 3, nieobecny -1).  
 
Ad. 7.  
Przemysław Dębski, sekretarz przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
gminy Pyzdry.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie gminy Pyzdry („za” – 3, nieobecny -1). 
 
Ad. 8.  
Przemysław Dębski, sekretarz przedstawił projekt uchwały w sprawie zniesienia formy 
ochrony z drzewa uznanego za pomnik przyrody.  
Projekt uchwały dotyczy drzewa – lipy, która znajduje się w Pyzdrach przy ul. Wrocławskiej. 
W maju 2011r. odłamał się jeden z głównych konarów.  
Gmina wystąpiła do Nadwarciańskiego Parku Krajobrazowego, Wydziału Ochrony 
Środowiska o ocenę stanu drzewa i udzielenie pomocy. Powyższe instytucje pomocy nie 
udzieliły. W związku z tym gmina wystąpiła o wykonanie ekspertyzy, z której wynika, że 
drzewo utraciło wartości przyrodnicze i występuje konieczność zapewnienia bezpieczeństwa 
powszechnego. Rośnie ono na skarpie nad linią energetyczną i drogą powiatową. Przy dużych 
wichurach, które ostatnio się pojawiają pozostała część drzewa może się złamać lub 
przewrócić i spaść na linię energetyczną czy drogę.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony  
z drzewa uznanego za pomnik przyrody. Z uwagi na to, że lipa jest drzewem bardzo starym i 
stanowi historię, to należałoby pozostawić ją jeszcze w takiej formie, by nie stanowiła 
zagrożenia dla otoczenia („za” – 3, nieobecny -1).  
 
Ad. 9-10.  
Przemysław Dębski, sekretarz przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Pyzdry” i projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia „Zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Pyzdry”.  
Rada Miejska poprzednio podjęła w/w uchwały, ale wojewoda je uchylił, ponieważ  
w trakcie opracowywania zmiany planu zmieniły się przepisy. Uchwały gminy Pyzdry były 
realizowane według nowych zapisów ustawy, a powinny być kontynuowane według starych 
przepisów. W związku z powyższym pewne procedury zostały ponownie przeprowadzone  
i dzisiaj przedstawione do zaopiniowania.  



Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Pyzdry” („za” 
–3, nieobecny -1). 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Pyzdry”(„za”–3, nieobecny-1)  
 
Ad. 11.  
Przemysław Dębski, sekretarz przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia prawa 
własności nieruchomości położonych w Pietrzykowie i Pietrzykowie – Kolonii.  
Grunt zostanie wykupiony pod chodnik przy drodze wojewódzkiej między m. Rataje a m. 
Pietrzyków. Gdy gmina wykupi grunt, to Wojewódzka Dyrekcja Dróg w Poznaniu będzie 
mogła realizować dalsze prace związane z budową chodnika.  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nabycia prawa własności 
nieruchomości położonych w Pietrzykowie i Pietrzykowie – Kolonii („za” – 3, nieobecny -1).  
 
Ad. 12.  
Elżbieta Kłossowska, przewodnicząca Rady  
1) poinformowała, że prezes PiS Jarosław Kaczyński w przesłanym piśmie proponuje 
podjęcia przez samorządy uchwały w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej 
prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównania dopłat w rolnictwie dla Polski.  
2) zaproponowała, aby na sesji zebrać dobrowolne kwoty na rehabilitację dla poparzonej Olgi 
z m. Rataje.  
Krzysztof Strużyński, burmistrz przedstawił informacje na temat szacowania strat  
w prawach spowodowanych wiosennymi przymrozkami.  
Na powyższym protokół zakończono.  
Protokołowała:  
Alina Banaszak  

Członkowie Komisji:  
 
 

 


